

Canadian Pacific Limited *Appellant*

v.

City of Drumheller and Century Coals Ltd.
Respondents

and

Canadian Transport Commission *Intervener*

and between

Canadian National Railways *Appellant*

v.

City of Drumheller and Century Coals Ltd.
Respondents

and

Canadian Transport Commission *Intervener*

INDEXED AS: CANADIAN PACIFIC LTD. v. DRUMHELLER (CITY)

File Nos.: 17498, 17499.

1988: June 14.

Present: Dickson C.J. and McIntyre, Lamer, Wilson and L'Heureux-Dubé JJ.

ON APPEAL FROM THE FEDERAL COURT OF APPEAL

Railways — Canadian Transport Commission — Jurisdiction — Abandonment of track authorized — Whether authorization within the jurisdiction of the commission.

Judgments and orders — Reversal — Consent to reversal of judgment — Supreme Court Act, R.S.C. 1970, c. S-19, s. 75.

Statutes and Regulations cited

Supreme Court Act, R.S.C. 1970, c. S-19, s. 75.

APPEAL from a judgment of the Federal Court of Appeal, [1983] 1 F.C. 1005n, 45 N.R. 549, 143 D.L.R. (3d) 264, allowing an appeal from a decision of the Railway Transport Committee of the Canadian Transport Commission. Appeal allowed.

Canadien Pacifique Limitée *Appelante*

c.

Ville de Drumheller et Century Coals Ltd.
a Intimés

et

Commission canadienne des transports
b Intervenante

et entre

Chemins de fer nationaux du Canada
Appelante

c.

c.

Ville de Drumheller et Century Coals Ltd.
Intimés

d et

Commission canadienne des transports
Intervenante

RÉPERTORIÉ: CANADIEN PACIFIQUE LTÉE c. DRUMHELLER (VILLE)

N^{os} du greffe: 17498, 17499.

1988: 14 juin.

Présents: Le juge en chef Dickson et les juges McIntyre, Lamer, Wilson et L'Heureux-Dubé.

EN APPEL DE LA COUR D'APPEL FÉDÉRALE

Chemins de fer — Commission canadienne des transports — Compétence — Abandon de voies ferrées autorisé — L'autorisation relève-t-elle de la compétence de la commission?

Jugements et ordonnances — Annulation — Consentement à l'annulation du jugement — Loi sur la Cour suprême, S.R.C. 1970, chap. S-19, art. 75.

Lois et règlements cités

Loi sur la Cour suprême, S.R.C. 1970, chap. S-19, art. 75.

POURVOI contre un arrêt de la Cour d'appel fédérale, [1983] 1 C.F. 1014n, 45 N.R. 549, 143 D.L.R. (3d) 264, qui a accueilli un appel d'une décision du Comité des transports par chemin de fer de la Commission canadienne des transports. Pourvoi accueilli.

Marcella M. Szel, for the appellant Canadian Pacific Ltd.

Grant Nerbas, for the appellant Canadian National Railways.

No one appeared for the respondents.

Peter Noonan for the intervener Canadian Transport Commission.

The judgment of the Court was delivered orally by

THE CHIEF JUSTICE—Pursuant to s. 75 of the *Supreme Court Act*, R.S.C. 1970, c. S-19, the appeal is allowed, the decision of the Federal Court of Appeal pronounced on December 9, 1982 ([1983] 1 F.C. 1005n, 45 N.R. 549, 143 D.L.R. (3d) 264) is set aside and the decision of the Railway Transport Committee of the Canadian Transport Commission, dated October 23, 1981, is allowed.

Judgment accordingly.

Solicitor for the appellant Canadian Pacific Ltd.: Marcella M. Szel, Calgary.

Solicitor for the appellant Canadian National Railways: Grant Nerbas, Winnipeg.

Solicitors for the respondents City of Drumheller and Century Coals Ltd.: Ross, Todd & Company, Drumheller.

Solicitor for the intervener the Canadian Transport Commission: Peter Noonan, Saskatoon.

Marcella M. Szel, pour l'appelante Canadien Pacifique Ltée.

Grant Nerbas, pour l'appelante Chemins de fer nationaux du Canada.

Personne n'a comparu pour les intimés.

Peter Noonan pour l'intervenante la Commission canadienne des transports.

Version française du jugement de la Cour rendu oralement par

LE JUGE EN CHEF—Conformément à l'art. 75 de la *Loi sur la Cour suprême*, S.R.C. 1970, chap. S-19, le pourvoi est accueilli, l'arrêt de la Cour d'appel fédérale rendu le 9 décembre 1982 ([1983] 1 C.F. 1014n, 45 N.R. 549, 143 D.L.R. (3d) 264) est infirmé et la décision du Comité des transports par chemin de fer de la Commission canadienne des transports datée du 23 octobre 1981 est rétablie.

Jugement en conséquence.

Procureur de l'appelante Canadien Pacifique Ltée: Marcella M. Szel, Calgary.

Procureur de l'appelante Chemins de fer nationaux du Canada: Grant Nerbas, Winnipeg.

Procureurs des intimés la ville de Drumheller et Century Coals Ltd.: Ross, Todd & Company, Drumheller.

Procureur de l'intervenante la Commission canadienne des transports: Peter Noonan, Saskatoon.